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1 Inleiding 

 
2019 is een bijzonder jaar voor de NUT. We bestaan 25 jaar. De afgelopen maanden hebben dan 
ook in het teken gestaan van de voorbereidingen voor ons jubileum. Op 4 en 5 april vieren we 
dat in Antwerpen, waar voor de gelegenheid ook externe gasten zijn uitgenodigd. 

Maar daarnaast hebben we als NUT niet stilgezeten.  

Op het gebied van het Inburgeringsbeleid zijn er afgelopen jaar vele ontwikkelingen geweest in 
Nederland en Vlaanderen. Daarover kunt u meer lezen in “3.7 Inburgering”. De NUT heeft op 
meerdere momenten van zich laten horen.  Zo hebben we deelgenomen aan een expertmeeting 
van het ministerie van Sociale Zaken en Werkgelegenheid om onze belangen te behartigen. De 
NUT, samen de NRTO en OVAL, een overleg gehad met de directie van Blik Op Werk om over 
verbeteringen in het proces en de communicatie te spreken. De themagroep NT2 heeft hierin 
een centrale rol gehad en heeft het NUT bestuur in dezen zeer actief en goed ondersteund. 

De NUT wordt voor onze expertise steeds beter gevonden en vaker benaderd. Zo heeft de VSNU 
de NUT om advies gevraagd over de Pearson PTA test. Uitgeverij Pearson heeft de wens de toets 
op te laten nemen in de lijst van geaccepteerde taaltoetsen voor aankomende internationale 
studenten. De NUT heeft met vijf leden de toets bekeken en een rapport opgesteld. Daarnaast 
zijn leden van de NUT benaderd voor bijdragen in het tijdschrift Th&ma over Taalkwesties in het 
Hoger Onderwijs. Twee artikelen zijn opgenomen waarin zowel de Belgische als Nederlandse 
kant is vertegenwoordigd. 

Het thema Toetsing speelt al jaren een rol binnen een aantal talencentra. We zien nu dat door 
recente politieke ontwikkeling in Nederland (toegankelijkheid van het onderwijs) het thema 
relevant is voor alle leden. Daarom is in november van 2018 de themagroep Toetsing opgericht. 

Aan de vooravond van ons 25-jarig jubileum staan we er goed voor. De NUT is nog steeds 
groeiende. Begin 2019 hebben we het HAN-talencentrum als nieuw lid mogen verwelkomen en 
hebben we inmiddels 28 leden. 

Voor u ligt het verslag van werkjaar 2018-2019 van de NUT. Het bestuur wenst u een boeiende 
terugblik. 
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2 Kengetallen 

 
27+1+1 

In het werkjaar 2018-2019 verwelkomde de NUT één nieuw lid: het Talencentrum van de HAN 
University of Applied Sciences. We bestaan nu uit 28 leden in totaal, zes Belgische en 22 
Nederlandse, waarvan 8 hogescholen. Daarnaast heeft de NUT één geassocieerd lid in Suriname. 

Voor de volledige en meest recente ledenlijst, zie www.nut-talen.eu/leden. 

 

 

 

 

 

3 2018-2019: wat deed de NUT? 

 
3.1 Maart 2018: Conferentie - Groningen 

Op 22 en 23 maart 2018 vond de jaarlijkse conferentie van de NUT plaats in Groningen. Het werd 
een geslaagde conferentie die door de deelnemers zeer positief gewaardeerd werd. 
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Op donderdag 22 maart 2018 konden de gasten deelnemen aan een stadswandeling of aan een 
wandeling langs de universiteitsgebouwen. Ondanks de druilerige middag was het enthousiasme 
over de wandelingen, de stad Groningen en de universiteitsgebouwen groot. Omdat het weer 
niet meewerkte, was het een welkome verrassing om te ontdekken dat het restaurant was 
voorzien van een open haard, met een grote bank rondom die het mogelijk maakte om, voorzien 
van een hapje en een drankje, op te warmen en bij te praten met collega’s. Ook het diner vond 
plaats in een levendige sfeer, waarbij de voorzitter van de NUT, na een welkom door de 
gastvrouw, het Talencentrum Groningen feliciteerde met het 30-jarig jubileum.  

Het programma van vrijdag 23 maart 2018 vond plaats in het prachtige Kasteel. Na de 
themagroep- en directeurenvergaderingen werd tijdens de lunch de prijs voor het NUT-project 
van het jaar uitgereikt. 

‘s Middags vonden er verschillende presentaties en interactieve workshops plaats. De 
beschrijving van de sessies en de presentaties zijn op de conferentiewebsite vinden. 

De dag werd afgesloten met een borrel en hapjes en een ontroerend optreden van het New Life 
Groningen Choir, dat liederen ten gehore bracht in een mix van Arabisch en Nederlands. Een 
mooie afsluiting van een geslaagde conferentie. 

 

3.2 November 2018: Themamiddag directeuren - Enschede  

Op 15 november vond in Enschede de jaarlijkse directeurenmiddag plaats. De directeuren waren 
te gast in de stijlvolle villa Serphos van Saxion UAS. Gastvrouwen waren Marion Hemsing 
(Saxion) en Katja Hunfeld (Universiteit Twente). Na een inleiding over Saxion UAS, de huidige en 
beoogde activiteiten van het talencentrum in oprichting en een kort directeurenoverleg, was het 
thema van de middag aan de beurt: LEAN. Monique Stam, secretaris College van Bestuur, hoofd 
Bureau Bestuur en Carine Doeven, lid programmateam LEAN en medewerker HRM vertelden 
over het programma Continu Verbeteren aan Saxion, eerstgenoemde in haar rol als 
programmamanager van dit project. In het programma Continu Verbeteren wordt LEAN als 
instrument ingezet. Aansluitend gaf Katja Hunfeld een korte presentatie over de weekstart 
(onderdeel van LEAN) en hoe je die zou kunnen inzetten in je talencentrum. Met dank aan 
Marion Hemsing en Saxion UAF voor de gastvrijheid. Documenten van de themamiddag 
(presentaties) zijn gedeeld met de directeuren. 
 
 
3.3 Geen Docentendag in 2019 

In 2019 viert de NUT haar 25-jarig bestaan. Er wordt daarom in april 2019 een feestelijke 
jubileumconferentie georganiseerd in Antwerpen, met interessante presentaties en workshops 
waarop alle NUT-docenten welkom zijn. De jaarlijkse Docentendag van januari werd om die 
reden niet georganiseerd. 
 
 
3.4  CercleS 

De CercleS-conferentie van en voor Europese 
universitaire talencentra vindt één keer per twee 
jaar plaats. In september 2018 was Poznan (Polen) 
de prachtige gastlocatie. Drie dagen waren er 
presentaties en workshops verdeeld in 
verschillende thema’s. The global graduate stond 
centraal in veel presentaties en lezingen. Welke 
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vaardigheden moet een afgestudeerde in deze tijd bezitten? Algemene taalvaardigheid voldoet 
niet meer, specifieke taalhandelingen zijn nodig en daarnaast kennis van interculturele 
communicatie. Sounds familiar? Nou, dat vonden wij ook en dat is maar goed ook. 
 

De talencentra van Tilburg, Twente, Groningen, Nijmegen en Wageningen waren goed 
vertegenwoordigd op de conferentie. Groningen en Nijmegen gaven beide een aantal workshops 
en presentaties. 
 

3.5 Externe representatie  

Ook het afgelopen jaar heeft het bestuur met verschillende stakeholders contact gehad en de 
netwerken steviger aangehaald. 

Op 26 april 2018 hebben Sylvia van der Weerden en Gea Hakker een gesprek gehad met Mike 
Hannay (emeritus hoogleraar van de VU), voorzitter van het Platform voor de Talen, te Utrecht. 
Het Platform werkt in opdracht van de samenwerkende Nederlandse universiteiten aan de 
vernieuwing van de talenstudies, met als doel een afgestemd en samenhangend studieaanbod 
dat optimaal aansluit op de belangstelling van studenten en op de behoeften van de 
maatschappij en het bedrijfsleven. Vanuit de NUT hebben wij aangegeven graag te willen 
bijdragen op het gebied van curriculumontwikkeling (meedenken over combinaties en waar 
mogelijk inhoudelijke bijdrage leveren) en imago verbetering.  

Vanuit het bestuur hebben Sylvia van der Weerden en Katja Hunfeld het Drongo festival in 
Nijmegen op 9 en 10 november 2018 bijgewoond. De NUT was ook uitgenodigd voor een 
besloten netwerkbijeenkomst voor partners en de belangrijkste relaties van het Drongo festival. 
Doel van deze netwerkbijeenkomst was te spreken over de ontwikkelingen in de taalsector en 
collega´s uit de sector te ontmoeten. De onlangs door de Taalunie uitgevoerde verkenning naar 
de taalsector in het Nederlandse taalgebied stond op het programma.  

Op 13 december 2018 organiseerde het Nationaal Platform voor de Talen (zie hierboven) zijn 
eerste symposium.  Het hoofddoel van het symposium was de talenopleidingen bij elkaar te 
brengen en met hen van gedachten te wisselen over toekomstig beleid. Daarnaast heeft het 
Platform zich gepresenteerd door zijn huidige activiteiten en de plannen voor de toekomst toe te 
lichten. Gea Hakker heeft dit symposium in Amsterdam bijgewoond. In het voorjaar van 2019 
moet er een plan liggen vanuit het Platform. 

Op 21 februari 2019 brachten Gea Hakker en Sylvia van der Weerden een bezoek aan de KNAW 
in Amsterdam.  Gesprekspartner was de coördinerend beleidsadviseur, Geertjan de Vught. De 
KNAW is sinds vorig jaar naast het wetenschapsgenootschap en de academie voor jonge 
wetenschappers,  ook met een academie voor de kunsten gestart. Er was een uitwisseling over 
thema’s die zowel voor de KNAW en de NUT van belang zijn zoals taalbeleid, verengelsing van 
het onderwijs maar daarnaast ook interculturele communicatie, 21st century skills en lifelong 
learning. Volgend jaar wordt Ineke Sluiter, hoogleraar Griekse Taal- en Letterkunde in Leiden, 
president van de KNAW. Dit zou positief kunnen zijn voor de Geesteswetenschappen. 

Onze stakeholders zijn uitgenodigd voor de NUT Jubileumconferentie en als bestuur zijn we 
verheugd dat een aantal hiervan gehoor heeft gegeven aan deze uitnodiging en daadwerkelijk 
aanwezig is in Antwerpen op 5 april.  

 

 

 

 



 
 

NUT-jaarverslag 2018-2019 5 

3.6  Veranderende wetgeving zzp’ers 

Ten aanzien van de wet Deregulering Beoordeling Arbeidsrelaties (DBA) zijn weinig 
ontwikkelingen te melden. De handhaving is nog steeds opgeschort (tot 1 januari 2020). Recent 
was in het nieuws dat het merendeel van de werkgevers zzp'ers inhuurt die niet voldoen aan de 
eisen om als zelfstandige aangemerkt te worden. Zo was er bijvoorbeeld sprake van een 
gezagsverhouding tussen de zzp'er en de opdrachtgever, of verrichtten zzp'ers dezelfde 
werkzaamheden op dezelfde wijze als werknemers. Dat kan duiden op een verkapt 
dienstverband. Dit alles blijkt uit een steekproef van de Belastingdienst, waar staatssecretaris 
Snel van Financiën over schrijft in een brief aan de Tweede Kamer. 
 
 

3.7  Inburgering  

Nederland: Nieuw inburgeringsbeleid 2020 
 

Ook het afgelopen jaar hield het onderwerp Inburgering de gemoederen bezig in Nederland. 
Minister Koolmees heeft aangekondigd dat het inburgeringsbeleid drastisch op de schop gaat. 
Het doel is dat nieuwkomers meteen aan het werk gaan en ondertussen de taal leren. 
Gemeenten gaan voor alle inburgeraars een individueel inburgeringsplan maken. Ook wordt het 
leenstelsel afgeschaft waarmee nieuwkomers nu nog hun inburgeringscursus inkopen.  
 

Gemeenten gaan de lessen inkopen. Daarvoor gebruiken zij het geld dat nu nog als lening aan de 
inburgeraars zelf wordt uitgekeerd. Nieuwkomers krijgen vervolgens, als onderdeel van hun 
persoonlijke Plan Inburgering en Participatie (PIP), van de gemeente een aanbod voor een 
inburgeringstraject. Zo worden volgens de Minister misstanden en fraude bij aanbieders zoveel 
mogelijk voorkomen. Het blijft de verantwoordelijkheid van nieuwkomers om binnen de termijn 
van drie jaar te voldoen aan de inburgeringsplicht en dus examen te doen. 
 

In het nieuwe inburgeringsstelsel worden hogere taaleisen gesteld aan inburgeraars. Momenteel 
is het vereiste niveau A2. Dat wordt B1 omdat dit de kans op een baan vergroot. Niet alle 
nieuwkomers zullen dit niveau kunnen halen. In het PIP wordt daarom een leerniveau en 
leerroute vastgelegd. Ook voor nieuwkomers die een minder hoog taalniveau halen, is alles erop 
gericht dat ze zo snel mogelijk zelfredzaam worden. Werk is daarbij het sleutelwoord. 
 

De bedoeling is dat het nieuwe inburgeringsstelsel in 2020 van start gaat. De minister 
ontwikkelde de afgelopen maanden zijn plannen voor het nieuwe inburgeringsstelsel in nauwe 
samenwerking met alle betrokken partijen. Uit evaluaties en onderzoeken van het Ministerie is 
gebleken dat het huidige stelsel van inburgering te ingewikkeld en niet effectief is. Koolmees wil 
in het nieuwe stelsel veel aandacht voor monitoring en evaluatie. Zo kunnen waar nodig snel 
aanpassingen gedaan worden. 
 
Praktische aanpassingen in huidige beleid 
 

Er komt een strengere procedure voor de toelating van nieuwe aspirant-taalscholen die 
inburgeringscursussen aan nieuwkomers verzorgen. Deze strengere procedure is volgens de 
Minister nodig om te voorkomen dat malafide taalscholen kunnen toetreden tot het 
inburgeringstelsel. Sinds de zomer van 2018 is het aantal meldingen van signalen van fraude bij 
taalscholen toegenomen. Uit analyse van Inspectie SZW blijkt dat bij 87 van de in totaal 227 
taalscholen in Nederland sprake is van een “indicatie” tot “buitengewone sterke indicatie” van 
misbruik en fraude. Het OM en de Inspectie SZW bepalen samen hoeveel en welke meldingen 
strafrechtelijk worden opgepakt. 
 

Naast de strengere procedure heeft minister Koolmees besloten dat taalscholen vanaf 1 april 
2019 niet meer vooraf bij de Dienst Uitvoering Onderwijs (DUO) facturen kunnen indienen. 
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Hierdoor wordt volgens hem frauduleus handelen minder snel lonend en daardoor veel 
risicovoller voor de dader. Ook krijgen de taalscholen een papieren factuur alleen uitbetaald als 
hiervan ook een digitaal bewijs wordt aangeleverd. Daarnaast worden de andere partners die 
eventueel kunnen wijzen op de risico’s van fraude nadrukkelijk betrokken, zoals de 
Belastingdienst. Hierdoor kunnen mogelijke risico’s sneller aan het licht komen. Tot slot gaat Blik 
op Werk versneld bij alle taalscholen financiële audits uitvoeren en ook meer onaangekondigde 
en onverwachte controles. 
 

Begin januari 2019 heeft de NUT een brief verzonden naar het Ministerie van SZW waarin wij 
onze zorgen uiten over de maatregel om facturatie alleen achteraf toe te staan. De maatregel 
impliceert grote financiële risico’s voor de (bonafide) taalscholen, omdat een deel van het 
cursusgeld achteraf niet meer geïnd zal kunnen worden. 
 
Inburgering Vlaanderen 
 

In Vlaanderen maakte de regering naar aanleiding van de vluchtelingencrisis voor het 
begrotingsjaar 2019 nog eens extra middelen voor Nederlands tweede taal vrij voor centra voor 
basiseducatie en centra voor volwassenenonderwijs (32.956 aanvullende leraarsuren voor de 
CVO’s en 132.96 aanvullende vte’s voor de CBE’s). De middelen worden verdeeld door de 
werkgroep NT2-overleg asiel, waar de universitaire talencentra niet in vertegenwoordigd zijn. 
Hoewel de nood aan NT2-trajecten voor hooggeschoolde cursisten met een educatief 
perspectief blijft stijgen, noteerden we geen corresponderende verhoging in deze richting. De 
universitaire talencentra werken vandaag met een Vlaams beurzentraject dat beperkt is tot 
niveau A2, terwijl net de doorstroom naar B2 een vereiste is voor de toegang tot het hoger 
onderwijs. Aanvullende beurzen in Antwerpen en Gent met stedelijke middelen helpen de kloof 
dichten, maar we kunnen alsnog niet rekenen op B2-georiënteerde middelen op Vlaams niveau. 
Met de parlementsverkiezing in het vooruitzicht (mei 2019) is het tevens nog onzeker wat de 
tweede jaarhelft brengt voor alle verstrekkers.  
 

Parallel aan de stedelijke overlegfora, werd recent een Vlaams NT2-overleg opgericht dat al een 
eerste keer bijeenkwam op 15 februari 2019. De universitaire talencentra zijn hier wel in 
vertegenwoordigd, mede op vraag van de agentschappen inburgering (de vroegere Huizen van 
het Nederlands). Bedoeling is de uitwerking van een nieuw afsprakenkader NT2, waarbij het 
integrale NT2-landschap wordt in kaart gebracht.  In een eerste onderling overleg van de 
Vlaamse universitaire talencentra werd o.m. gesteld dat het wenselijk zou zijn als deze bredere 
oefening ook zou gebeuren voor ERK-gerelateerde certificering, waar grote verschillen worden 
vastgesteld tussen de diverse NT2-verstrekkers. Een nuttige eerste stap hierbij is een analyse van 
de studievoortgang in relatie tot de eerder behaalde B2-certificaten. 
 

De werkgroep “NT2 in het Volwassenenonderwijs” van de Vlaamse Onderwijsraad (Vlor) 
ontwikkelt een toekomstgerichte beleidsnota over het NT2-aanbod waarin de realisatie van een 
efficiënt taalbeleid onlosmakelijk wordt verbonden met doelstellingen van sociale participatie en 
sociale cohesie. De werkgroep kwam er op eigen initiatief van de Vlor. Bedoeling is dat tegen de 
zomer al een advies wordt overgemaakt aan de intredende ministers van onderwijs en 
inburgering/integratie. De contactpersoon voor deze werkgroep is dr. Reinhilde Pulinx 
(rpu@vlor.be). 
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4 Themagroepen 

Het NUT-bestuur en de themagroepvoorzitters ontmoeten elkaar jaarlijks in december, bij een 
vergadering waarvoor ook de organisator van de NUT-conferentie uitgenodigd wordt. Tijdens de 
vergadering op 7 december 2018 schetsten de themagroepvoorzitters wat er in hun themagroep 
het afgelopen jaar gebeurde. Daarnaast werden er ideeën uitgewisseld voor de voorbereiding en 
organisatie van de conferentie in Antwerpen.  

 

4.1  Themagroep Academisch taalgebruik 

Themagroepvoorzitters Tom de Moor (Universitair Centrum voor 
Talenonderwijs, Universiteit Gent) en Estelle Meima (Talencentrum, 
Rijksuniversiteit Groningen) 

Bij de themagroepvergadering in Groningen (maart 2008) was er een grote, 
enthousiaste opkomst. Een korte digitale enquête die eerder verspreid 
werd, werd gebruikt als leidraad doorheen de vergadering. Daaruit 
kwamen onderstaande punten naar voren. 

 Een gebrek aan maar nieuwsgierigheid naar het beter leren kennen van 
collega’s binnen en buiten de landsgrenzen. Dit zette aan om de 
vergadering te laten starten met een rondvraag / voorstelling aan de 
hand van een thema (belangrijkste positieve & negatieve trend van het 
jaar), wat een succesformule bleek om de vergadering mee te starten.  

 Een gevoel aan een grotere nood voor curriculumontwikkeling, die in de 
vergadering werd gebruikt om een korte workshop te houden rond het 
uitstippelen van curriculumnoden voor verschillende doelgroepen.  

 Een bereidwilligheid van de meerderheid om op een ander moment 
doorheen het jaar nog eens samen te komen. Dit werd tot doel gesteld 
voor het komende jaar.  

Tijdens en na de vergadering werd de PowerPoint verder aangevuld om nadien als verslag door 
te sturen. Daarbij was het de bedoeling om ook wat input van de deelnemers (bv. rond digitale 
tools) te verwerken, maar daarrond kwamen niet veel reacties binnen.  

Punten 2 en 3 vloeiden samen tot het voorstel voor een extra bijeenkomst, waar een halve dag 
rond curriculumvergelijking zou gewerkt worden en een halve dag rond evalueren van 
schrijftaken. Op deze manier heeft de bijeenkomst een netwerk- en workshopluik en kunnen 
concrete praktische tips mee naar de centra genomen worden. Het organiseren van deze 
bijeenkomst had heel wat voeten in de aarde: de eerste datum kon niet doorgaan wegens 
verschuivingen in Nijmegen, de tweede door een conferentie waar voorzitter Tom de Moor 
naartoe moest. Uiteindelijk kwam eind januari 2019 een kleine groep samen om een test run van 
dit type bijeenkomst te hebben.  
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4.2 Themagroep Interculturele communicatie  

Uittredend themagroepvoorzitter Vincent Merk (CLIC, TU Eindhoven) 

Op vrijdag 23 maart 2018 kwam de themagroep Interculturele 
Communicatie (IC) voor de vierde keer samen. Themagroepvoorzitter 
Vincent Merk gaf het stokje door aan een nieuwe voorzitter, Michaela 
Carriere (Rijksuniversiteit Groningen). Zij kon uiteindelijk deze rol niet op 
zich nemen. Erick van den Bercken (Babel, Universiteit Utrecht) werd in 
december 2018 bereid gevonden aan te treden als de nieuwe 

themagroepvoorzitter.  

Een tiental vertegenwoordigers van Nederlandse en Vlaamse instellingen (van universiteiten en 
van een hogeschool) waren aanwezig op de vergadering in maart 2018. Op de agenda stonden 
o.m. de volgende onderwerpen: 

 Stand van zaken IC bij de vertegenwoordigde instellingen. Ondanks het feit dat de 
themagroep ondertussen al een paar jaar bestaat, is het nog steeds een heterogeen 
gezelschap met vele variabelen. Een constante is wel dat IC haar bron blijft vinden in het 
NT2-onderwijs. 

 Samenvatting en reacties over de NUT-docentendag over “Feedback in ons 
talenonderwijs” in Brussel op 19 januari 2018. Men vond die dag heel erg nuttig inzake 
het onderwerp over feedback. Er kwam een goede balans tussen theorie en praktijk, 
sommige plenaire zittingen en workshop sprongen uit het oog. 

 Op 20 oktober 2017 werd in Leuven de eerste studiedag van de themagroep 
Interculturele communicatie gehouden. De KU Leuven organiseerde het event en het 
werd een groot succes met goede sprekers, zoals o.m. IC-autoriteit Edwin Hoffman over 
zijn TOPOI-model en Michaela Carriere uit de RUG over haar ervaringen met 
vluchtelingen. 

 Groepsdiscussie over visie IC en plannen voor het komende jaar/ jaren: dit werd zoals 
ieder jaar een levendige discussie waarbij vele suggesties en plannen werden 
uitgewisseld. 

 Nieuw dit jaar was het laatste punt op de agenda: de verkiezing van een nieuwe 
voorzitter omdat de termijn van Vincent Merk na 3 jaar afloopt. Omdat potentiële 
kandidaten niet aanwezig waren, maar juist afwezig met kennisgeving, werd dit punt 
uitgesteld en zal de verkiezing digitaal gebeuren in de weken na dit overleg. Meer 
hierover in de volgende nieuwsbrief. 

 

4.3  Themagroep Moderne vreemde talen  

Themagroepvoorzitter Kasper Maes (Radboud in’to Languages, Radboud 
Universiteit Nijmegen) 

Het afgelopen jaar is er heel wat gebeurd binnen de themagroep Moderne 
vreemde talen. Bij de jaarvergadering in Groningen, waarbij 13 deelnemers 
van 10 verschillende talencentra aanwezig waren, gaf Kasper Maes 
(Nijmegen) aan dat hij na dit jaar gaat stoppen als voorzitter. Inmiddels 
heeft Rosanne Schuurmans (Wageningen) aangegeven dat zij het stokje van 

hem zou willen overnemen. In de volgende vergadering in Antwerpen (2019) zal dit aan de 
themagroep worden voorgelegd. 
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Voorafgaand aan deze jaarvergadering werd een enquête rondgestuurd om de leden te 
bevragen over verschillende onderwerpen aangaande de themagroep. De resultaten werden 
tijdens de vergadering besproken. Onder andere de jaarlijkse vergaderingen, het aantal 
contactmomenten en de studiemiddagen worden goed beoordeeld. Een aantal leden zou een 
actievere rol willen spelen in de themagroep, bijvoorbeeld als ‘aanjager’ van of deelnemer aan 
een gezamenlijk project. 

In de vergadering is vervolgens besloten om maar meteen zo’n gezamenlijk project te starten: 
het project ‘placement tests’ (plaatsingstoetsen). Doel is om een platform te maken met 
laagdrempelige plaatsingstoetsen voor de talen Spaans, Duits, Frans, Italiaans en Nederlands. 
Om te beginnen werd er een kick-off sessie in Wageningen georganiseerd, om het project te 
bespreken, tijdpad, wie doet wat etc. Daarna werd er tijdens de studiemiddag op 15 juni in 
Utrecht met de toetsen (c-tests) aan de slag gegaan. In september waren de toetsen klaar en zijn 
ze op de website https://nut-tests.ruhosting.nl  gezet. Na een testfase met moedertaalsprekers 
werden de toetsen in november in zo veel mogelijk cursussen van 8 talencentra getest. Daarna 
worden de resultaten geanalyseerd en kunnen de toetsen ook een ERK-score krijgen. 

 

4.4 Themagroep NT2 

Themagroepvoorzitter Berna de Boer (Talencentrum, Rijksuniversiteit 
Groningen) 

2018 is een druk jaar geweest waarin vooral op het gebied van inburgering 
veel acties zijn geweest. Allereerst is er in februari een brief naar minister 
Koolmees verstuurd over het inburgeringsbeleid. Naar aanleiding daarvan 
is er een delegatie van het NUT-bestuur en de NT2-themagroep naar de 
expertmeeting in april geweest. 

Ondertussen werd in maart 2018 de themagroepvergadering in Groningen georganiseerd die 
door 11 deelnemers is bezocht. Inburgering en al dan niet digitaal testen van schrijfvaardigheid 
vormden de hoofdpunten. Op deze vergadering deed Maud Beersmans uit Utrecht tevens 
verslag van de vergaderingen van de klankbordgroep van Blik op werk. Ook verder in het jaar is 
daar geregeld over gecommuniceerd. Astrid van Laar uit Delft deed later op haar beurt 
schriftelijk verslag van de vergadering van het Platform Onderwijs Nederlands en Nederlands als 
Tweede taal (PONT2). 

In oktober zijn  2 mensen naar een bijeenkomst over onderwijsroutes binnen de veranderende 
inburgering gegaan. Hieraan voorafgaand heeft er een inventarisatie bij de andere leden 
plaatsgevonden. De laatste activiteit van het 2018 betrof een brief aan het bestuur van de 
BVNT2 waarin wij onze zorgen uitspraken over certificering van seniordocenten en het 
beroepsregister. We wachten nog op een reactie.  

Er is veel gedaan hoewel veel zaken vooral betrekking hadden op de inburgering in Nederland. 
Dat speelt niet bij alle Nederlandse universitaire talencentra en al helemaal niet in België. 

 

 

 

 

 

 

https://nut-tests.ruhosting.nl/
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4.5 Themagroep Vertalen  

Themagroepvoorzitter Bert Keurentjes (Radboud in’to Languages, Radboud 
Universiteit Nijmegen) 

Voor de themagroep Vertalen begon het jaar met maar liefst twee 
contactmomenten: de universitaire taal- en terminologiedag in februari 
2018 en de NUT-dagen in maart 2018. Bij eerstgenoemde gelegenheid, 
georganiseerd in Eindhoven door themagroeplid Steven Ralston, was er 
een recordaantal van 14 leden aanwezig. Tijdens de NUT-dagen was de 

groep juist relatief klein.  

Zowel tijdens de themagroepvergadering in februari als tijdens die in maart was er veel aandacht 
voor het HOTNeV-project, waarin onder leiding van themagroeplid Julia Harvey (Groningen) door 
een stuur- en werkgroep een database van Engelse hogeronderwijstermen en Nederlandse 
vertalingen wordt aangelegd. Het was de bedoeling dat de HOTNeV-werkgroep, waarin een 
aantal leden van de themagroep Vertalen een actieve rol speelt, na de zomer minimaal één keer 
bijeen zou komen.  

Het liep echter anders: in augustus bereikte ons het nieuws dat Julia Harvey ernstig ziek was. 
Inmiddels gaat het (naar omstandigheden) gelukkig goed met haar. In Julia's afwezigheid heeft 
het HOTNeV-project zo goed als stilgelegen. De terminologiedag die Julia in november in 
Groningen zou organiseren heeft, net als de bijbehorende themagroepvergadering, evenmin 
doorgang gevonden. In overleg met de sprekers die reeds bevestigd hadden, is besloten om 
begin 2019 te bekijken of het haalbaar is om de terminologiedag in het voorjaar alsnog plaats te 
laten vinden in Groningen. Hierbij is de hoop vanzelfsprekend dat dit in de aanwezigheid van een 
volledig herstelde Julia zal zijn. Ook het HOTNeV-project kan volgend jaar hopelijk een doorstart 
maken onder haar bezielende leiding. 

Een ander onderwerp waar het afgelopen jaar zowel tijdens de vergaderingen als via andere 
kanalen veel aandacht is besteed binnen de themagroep, is de brokeraanbesteding van Radboud 
in'to Languages. Aangezien de implementatie van de samenwerking met de winnaar van deze 
aanbesteding zo goed als afgerond is, zal themagroepvoorzitter Bert Keurentjes het 
eerstvolgende contactmoment van de groep - hetzij de terminologiedag in Groningen, hetzij de 
NUT-dagen - aangrijpen om verslag te doen van de ervaringen tijdens deze implementatiefase 
(en daarna). Dit omdat het bepaald niet ondenkbaar is dat andere themagroepleden in de 
toekomst voor eenzelfde aanbesteding zullen komen te staan.  

 

4.6 Themagroep Toetsing  

Contactpersoon: Franke Teunisse (Radboud in’to Languages, Radboud 
Universiteit Nijmegen)  

Op het Directeurenoverleg in november 2018 werd beslist om een nieuwe 
themagroep Toetsing op te richten. Elf NUT-leden hebben hun 
belangstelling getoond voor deze themagroep. 
Op maandag 21 januari 2019 vond de eerste themagroepvergadering plaats. 
Er werd afgesproken dat de groep gaat inventariseren welke toetsen er 

reeds voorhanden of in ontwikkeling zijn bij de verschillende instellingen. Er is ook de intentie 
uitgesproken om meer te gaan samenwerken, zowel in het kader van toetsontwikkeling, als ook 
op beleidsmatige onderwerpen. Er is nog geen voorzitter gekozen; dit staat op de agenda voor 4 
april. Tot die tijd is Franke Teunisse van Radboud in’to Languages de aanspreekpersoon voor 
deze themagroep. 



 
 

NUT-jaarverslag 2018-2019 11 

5 Interne communicatie 

 
5.1 NUT-logo “25 jaar” 

Naar aanleiding van het 25-jarig bestaan van de NUT en de 
jubileumconferentie die georganiseerd wordt op 4 en 5 april in 
Antwerpen werd het logo aangepast.  

 

5.2 NUT-nieuwsbrief en website 

De NUT-nieuwsbrief verschijnt 5 keer per jaar: in februari, april, juni, oktober en december.  

Sinds we in 2015 van start gingen met de nieuwe 
nieuwsbrief, is het mogelijk voor iedereen om zich te 
abonneren op de brief. We blijven de nieuwsbrief echter 
ook via mail versturen aan alle NUT-hoofden, zodat zij op 
hun beurt de brief kunnen bezorgen aan al hun 
medewerkers.  

In de nieuwsbrieven kwamen alle NUT-activiteiten aan bod. 
Daarnaast maakten vele talencentra gebruik van de 
nieuwsbrief om hun eigen activiteiten en verwezenlijkingen 
mee te delen.  

Deze rubrieken en alle andere nieuwtjes worden telkens 
ook op de website beschikbaar gemaakt:  
www.nut-talen.eu/over-taal/blog.  
 

 

Waar er in 2017 een daling was in het aantal bezoekers dat de NUT-website bezocht, blijkt uit 
onderstaande statistiek dat het aantal mensen in 2018 gestegen is.  

 

 

 

http://www.nut-talen.eu/over-taal/blog/
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5.3 NUT-project van het jaar  

De NUT-leden zijn actieve en dynamische organisaties: 
binnen elk centrum gebeuren mooie dingen, maar we 
weten hier niet altijd voldoende over. Om van elkaar te 
leren en meer over elkaar te weten, werd in 2016 gestart 
met de verkiezing van ‘NUT-project van het jaar’.  

Op 23 maart 2018 werd het Instituut voor Levende Talen 
(KU Leuven) op de NUT-conferentie in Groningen 
uitgeroepen tot de winnaar in de verkiezing ‘NUT-project 
van het jaar 2018’. Hun project ‘Online schrijfhulp 

Academisch Nederlands en Engels’  werd door de NUT-leden in de top 3 gestemd en werd 
daarna door de vakjury uitgekozen als winnaar. De online schrijfhulp begeleidt een student op 
een geïndividualiseerde en procesgerichte manier in de ontwikkeling van zijn academische 
schrijfvaardigheid, zonder dat hij daarbij zijn verantwoordelijkheid en zelfstandigheid verliest. 

 

5.4 Archief voor NUT-hoofden  

Ook in 2018-2019 bleef Dropbox het centrale archief van NUT- en andere interessante 
documenten. De verschillende mappen op Dropbox zijn: 

- Benchmarking 
- Bestuursdocumenten 
- CercleS 
- Factsheet 
- Foto’s 
- Ledenlijst 
- NUT-conferentie 
- NUT-Docentendag 
- NUT-project van het jaar 
- NUT-Themamiddagen directeuren 
- Nuttige info 
- Sjablonen en logo NUT    
- ZZP-discussie    

 

 

 

6 Feiten en cijfers 
 

6.1  Financiën  

Financieel was 2018 een goed jaar voor de NUT. De geldstromen liepen grotendeels zoals ze 
begroot waren, met in totaal 26 betalende leden. Er waren meevallers: de organisatoren van de 
docentendag in Brussel en de directeurenmiddag in Enschede hoefden de NUT-bijdrage niet aan 
te spreken en de reiskosten van het bestuur vielen lager uit. De inkomsten uit de conferentie 
vielen iets lager uit dan begroot, omdat er minder deelnemers waren dan verwacht. Al met al 
resteert een positief saldo van 910 euro. De reserves komen na dit jaar uit op € 9.533. De 
begroting voor 2019 is vastgesteld tijdens de directeurenbijeenkomst in Enschede. 
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6.2  Bestuurssamenstelling  

Het bestuur bestond in 2018-2019 uit deze vijf leden: 

- Sylvia van der Weerden (Wageningen University & Research)  voorzitter 
- Marc Gebuis (Universiteit Utrecht) penningmeester 
- Gea Hakker (Universiteit Leiden) lid 
- Katja Hunfeld (Universiteit Twente) lid 
- Stef Slembrouck (Universiteit Gent) lid 

Ter ondersteuning van de administratieve taken en de interne communicatie, doet het bestuur 
in 2019-2020 opnieuw een beroep op Rolf Nys.  
 

       
   Sylvia van der Weerden       Marc Gebuis            Gea Hakker         Katja Hunfeld        Stef Slembrouck 
 

 

7 Vooruitblik  

In het afgelopen jaar is veel tot stand gebracht. Daar zijn we trots op. 

De thema’s van het afgelopen jaar zullen aankomend 
jaar opnieuw op de agenda staan. Het 
Inburgeringsbeleid is nog steeds een actueel thema voor 
talencentra. Ook Toetsing gaat een steeds grotere rol 
spelen op alle universiteiten en hogescholen waardoor 
samenwerking tussen de leden van toenemend belang 
is. 

Als NUT kunnen we ons nog meer als blok en eenheid 
naar buiten presenteren. We zijn op de goede weg maar 
kunnen beter. 

En na 25 jaar is het tijd voor een herijking. Zijn we als NUT nog goed georganiseerd, doen we nog 
de juiste dingen, en doen we die op een goede wijze? Het bestuur heeft zich voor 2019 tot doel 
gesteld dit thema met de directeuren op te pakken. 

 

April 2019 
 

Het NUT-bestuur 

Gea Hakker 
Katja Hunfeld 
Marc Gebuis 
Stef Slembrouck 
Sylvia van der Weerden      

Met dank aan Rolf Nys 


